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Předvolební číslo

Nový školní rok
1. září začal nový školní rok a do našich lavic usedlo 40 nových 
prvňáčků, které uvítali naši deváťáci. Tradiční uvádění mohlo 
tentokrát proběhnout již v „normálním“ duchu, a tak jsme spolu 
s  prvňáky mohli přivítat i  rodiče, prarodiče atd. S  narůstajícím 
počtem žáků nám opět přibyla jedna třída, celkem jich máme 
již 16. V  polovině prázdnin se ujaly funkcí nová paní ředitelka  
Mgr. A. Holzbauerová a zástupkyně ředitelky Mgr. M. Rovenská. 
V září jsme přivítali do našich řad novou paní učitelku angličtiny 
Mgr. J. Chlubnovou a asistentku pedagoga P. Zárubovou. Prázd-
niny byly letos oproti předchozím, které se nesly ve  stavebním 
duchu, klidnější, část školy byla vymalována a  kompletně byly 
připraveny učebny pro třeťáky v  druhé přístavbě. Přejeme 
všem žákům i  jejich rodičům správné vykročení do  školního 
roku 2022/2023. V  neposlední řadě bychom také všichni rádi 
poděkovali Mgr. P. Karpetovi, který zde jako ředitel působil celých 
30 let. Určitě nemusíme vyjmenovávat, co všechno se během těch 
let podařilo realizovat, myslím, že ty největší akce jsou jasně vidět 
(přístavby školy atd.). Co ale není vidět, je dennodenní „mravenčí“ 
práce, která naši školu dovedla mezi ty, které jsou velmi dobře 
hodnoceny. Samozřejmě k tomu přispěla i výborná spolupráce se 
zřizovatelem a doufáme, že i nadále bude školy vlastně již nové 
ZO podporovat.  Mgr. Alena Holzbauerová, ředitelka školy

V mateřské škole se nový školní rok rozjíždí trochu pomaleji, ale 
celá třída nových dětí má již za sebou první krůčky. Některé byly 
nesmělé, jiné docela odvážné, ale všichni jsme je zvládli a začátek 
nové životní etapy je úspěšně za námi. Teď nás čeká adaptační 
období a já věřím, že nic nezkazí úsměvy na dětských tvářích. Je 
to pro děti velký posun v osamostatňování a my všichni v MŠ jim 
budeme plně nápomocni, aby tento obří krok do života zvládli. 

Žaneta Svobodová, DiS., ředitelka MŠ Velim

Ve dnech 23. a 24. září 2022 se uskuteční volby do zastupitelstev 
obcí. V naší obci se o 11 zastupitelských míst uchází 5 politických 
stran či uskupení: Velimáci a  Vítězováci, Změna pro Velim 
a  Vítězov, Pro Velim a  Vítězov, KDU-ČSL a  ODS. Uvnitř čísla 
ve Volební příloze najdete programy jednotlivých stran či uskupení 
a také odpovědi na několik otázek, které jsme položili „jedničkám“ 

na jednotlivých kandidátkách. Odpovídali Milan Bug ml. (Velimáci 
a Vítězováci), Jiří Müller (Změna pro Velim a Vítězov), Josef Seifert 
(Pro Velim a  Vítězov), JUDr.  Tomáš Těmín, Ph.D., (KDU-ČSL) 
a Mgr. Andrea Bartošová (ODS). A nejen pro naše čtenáře, ale pro 
všechny občany máme výzvu – pokud vám není lhostejné, co se 
děje v obci, přijďte volit. za redakční radu AH
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Zajímavosti ze zasedání ZO Velim konaného dne 27. 7. 2022

• Doplnění minulého zápisu k  usnesení č. 8 – 2022, bod  
č. 12 – odměna panu místostarostovi Kostkovi bude 
vyplacena k 1. 8. 2022.

• ZO schválilo nejvhodnější nabídku v rámci veřejné zakázky 
„Obec Velim – pořízení rolby“, kterou se stala nabídka č. 1 – 
TEAM ICE, s. r. o., Praha, v hodnotě 1 549 500 Kč.

• ZO schválilo žádost FSČCE o poskytnutí dotace z rozpočtu 
obce pro rok 2022 na akci „Velimské s kopce“ ve výši 11 000 Kč. 
Rovněž schválilo veřejnoprávní smlouvu na tuto dotaci.

• ZO schválilo žádost TJ Sokol Velim o  poskytnutí dotace 
z  rozpočtu obce pro rok 2022 na  podporu sportovní, 
společenské a kulturní činnosti Tělovýchovné jednoty Sokol 
Velim (zabezpečení údržby, oprav a  provozu sokolovny) 
ve výši 200 000 Kč. Rovněž schválilo veřejnoprávní smlouvu 
na tuto dotaci.

• ZO schválilo smlouvu o smlouvě budoucí s firmou Cetin, a. s., 
Praha, na umístění komunikačního vedení (modernizace sítí 
ve Vítězově) a zařízení na pozemcích, které jsou vyznačeny 
v přiloženém situačním nákresu.

• ZO schválilo cenovou nabídku od firmy Sater-Projekt, s. r. o., 
Kolín, na  zpracování projektové dokumentace na  akci 
„Úprava povrchu p.  č. 945/1 (před prodejnou potravin 
p.  č. st. 69)“ včetně zajištění vyjádření Policie ČR ve  výši 
65 700 Kč.

• ZO schválilo mimořádný členský příspěvek pro MAS 
Mezilesí v hodnotě 68 040 Kč.

• ZO vzalo na vědomí informaci MěÚ Kolín, odboru životního 
prostředí a zemědělství, o dočasném omezení užívání pitné 
vody z  vodovodu pro veřejnou potřebu od  1. 7. 2022 do   
31. 8. 2022. Vodu z  veřejného vodovodu je možné užívat 
pouze pro osobní potřebu k pitným a hygienickým účelům.

• ZO schválilo zveřejnění záměru obce Velim o pronájmu části 
pozemku p. č. 945/1 v k. ú. Velim (druh pozemku – ostatní 
plocha, způsob využití – ostatní komunikace) o výměře 120 m2 

v k. ú. Velim u RD čp. 50, náměstí Obránců míru, Velim. 
Záměr bude zveřejněn na ÚD po dobu zákonné lhůty.

• ZO schválilo revokaci Dodatku č. 4 ke  smlouvě o  dílo ze 
dne 20. 11. 2020 na akci „Revitalizace brownfieldu Pianka 
ve Velimi“ s firmou VPP Group, a. s., Velim. Dodatek nebyl 
podepsán z  důvodu jeho doplnění a  posunutí termínu 
zhotovení přípojky hlavního elektrického přívodu. Termín 
dokončení díla se prodlužuje do  15. 11. 2022. Předmět 
smlouvy se doplňuje o vícepráce a méněpráce dle změnových 
listů č. 45–47 v celkové ceně 499 129 Kč (bez DPH). Cena 
tedy činí dle SoD a dodatků č. 1, 2, 3, 4 celkem 40 500 744 Kč 
(bez DPH).

• Pan starosta Seifert seznámil ZO s  odpovědí pana 
Radechovského k bodu, který byl projednán na minulém ZO 
a týkal se zapsání podmínky do smlouvy s ČEZ Distribucí, 
a. s. Děčín. Jednalo se o prověření možnosti změny překopu 
vozovky na  protlak za  předpokladu, že to bude technicky 
možné. Pan Radechovský odpověděl, že toto rozhodnutí 
do smlouvy dát nelze, a prosí dát tento požadavek do nového 
vyjádření za  obec. To je součástí Územního rozhodnutí, 
v  němž SÚ určuje podmínky dotčeným organizacím. ZO 
tento návrh odsouhlasilo.

• Pan starosta informoval ZO o  spolupráci s  SDH Vítězov 

na okysličení rybníka u Vítězova, aby se zamezilo úhynu ryb.
• Pan Kostka se zajímal o  zahájení prací na  vybudování 

odhlasovaných chodníků. Pan starosta odpověděl, že 
povrchy byly předány a práce má být zahájena.

• Pan Nezavdal přetlumočil panu starostovi otázku pana 
Musila, kam byla umístěna busta T. G. Masaryka, kterou 
šťastnou náhodou vykopal na  své zahradě. Pan starosta 
odpověděl, že busta bude zrekonstruována a umístěna v ZŠ 
T. G. Masaryka Velim.

• Pan Müller se zajímal, zda má základní škola v záloze nějaké 
opatření týkající se vytápění budov v  krizovém období 
(vytápění plynem). Pan starosta odpověděl, že ne.

Zajímavosti ze zasedání ZO Velim konaného dne 31. 8. 2022

• ZO schválilo nájemní smlouvu s  paní H. Š., Praha, 
o pronájmu části obecního pozemku p. č. 945/1 o výměře 
cca 120 m2 u RD č. p. 50 ve Velimi. Paní H. Š. jako jediná 
reagovala na  zveřejněný záměr obce pronajmout tento 
pozemek.

• Byla urgována žádost o opravu dešťového kanálu ve vjezdu 
před domem č. p.  198 v  Novoveské ulici, Velim. Obec 
objedná firmu Energie AG Kolín na  kamerovou zkoušku 
průchodnosti dešťové kanalizace a  podle výsledku se určí 
další postup.

• P. a L. B., Velim, podali žádost o odkoupení pozemků st. 617/2 
o výměře 8 m2, pozemku st. 617/1 o výměře 36 m2 a pozemku 
st. 618 o výměře 20 m2, které hranicí sousedí s jejich pozemky. 
Pan starosta nechá pozemek zaměřit, vypracovat znalecký 
posudek a poté bude vyvěšen záměr obce.

• ZO schválila žádost J. S., Kolín, o vyjádření k dělení pozemku 
p.  č. 140/5 v  k.ú. Vítězov dle GP pro rozdělení pozemku  
č. 280-4779/202.

• Ing.  J. B., Velim, podal žádost o změnu ÚP obce Velim 
týkající se pozemku p. č. 292/9 v k. ú. Velim a spolu s Ing. H. 
B., Velim, také pozemků p. č. 1083/1, 1083/2, 1084/1, 1084/6, 
1084/7, 1084/8, 1084/10, 1084/11, 1092/2, 1092/9 a 1092/10 
v k. ú. Velim. ZO v současné době neuvažuje vyhlásit změnu 
ÚP č. 5. Pokud má žadatel zájem o změnu, může sám na své 
vlastní náklady vyvolat řízení, které pak bude předloženo 
ke schválení ZO.

• Pan starosta informoval o  nutnosti rekonstrukce střechy 
OÚ Velim, na kterou jsou v rozpočtu vyčleněny 2 mil. Kč. 
ZO rozhodlo, že na  webu obce vyhlásí dle směrnice obce 
Velim výběrové řízení na  rekonstrukci střechy OÚ Velim. 
Zároveň jmenovalo komisi na výběrové řízení ve složení –  
J. Seifert, J. Müller a Ing. M. Buriánek.

• Ohledně Dodatku č. 1 ke smlouvě o umístění zařízení číslo 
010920121430 uzavřené s  Jiřím Tlapákem, Ronov nad 
Doubravou (jedná se o vysílač, který je umístěný na adrese 
K Sídlišti 541, Velim) ZO požaduje, aby pan starosta sjednal 
schůzku se zástupcem firmy, na níž by se řešily podmínky 
umístění vysílače.

• Obec Velim si vyžádala znalecký posudek č. 6184-129/22 
o obvyklé ceně nemovitosti – pozemku p. č. 292/2 – vodní 
plocha v k. ú. Vítězov, za účelem zjištění obvyklé ceny pro 
převod pozemku. Vlastníkem je Římskokatolická farnost 
Kolín. Výsledná cena tohoto pozemku je 804 720 Kč. Dále 
Římskokatolická farnost Kolín a  obec Velim chtějí uzavřít 

Zajímavosti ze ZO
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OZNÁMENÍ O DOBĚ A MÍSTĚ 
KONÁNÍ VOLEB

V  souladu s  ust. § 29 zákona č. 491/2001 Sb., o  volbách 
do  zastupitelstev obcí a  o  změně některých zákonů, ve  znění 
pozdějších předpisů, oznamuji:
1. Volby do Zastupitelstva obce Velim se uskuteční:
v pátek dne 23. září 2022 od 14.00 hodin do 22.00 hodin a
v sobotu dne 24. září 2022 od 8.00 hodin do 14.00 hodin
2. Místo konání voleb:
ve volebním okrsku č. 1 – budova OÚ Velim, náměstí Obránců 
míru 120, velká zasedací místnost – pro voliče podle místa, 
kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu: ulice Pražská, Sokolská, 
tř. Krále Jiřího, Riegrova, Ve  Dvoře, Vítězovská, Polní, nám. 
Obránců míru, Za Fajberkem
ve  volebním okrsku č. 2 – Základní škola T. G. Masaryka 
Velim, K Sídlišti 563, přízemí – pro voliče podle místa, kde jsou 
přihlášeni k trvalému pobytu: ulice Palackého, Armádní, Dolní 
Nouzov, Horní Nouzov, l. máje, Dvořákova, K Sídlišti, Karlova, 
Krátká, Křížová, Zahradní, Na  Skalce, Na  Skále, Nádražní, 
Novoveská, Okružní, Školní, Tylova, U  Hřiště, U  Koupaliště, 
Václavská, Sadová
ve volebním okrsku č. 3 – budova bývalého OÚ Vítězov čp. 29 – 
pro voliče podle místa, kde jsou přihlášeni k  trvalému pobytu: 
Vítězov
3. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou 
totožnost a  státní občanství České republiky, popřípadě státní 
občanství státu, jehož občané jsou oprávněni volit na  území 
České republiky.
4. Voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem konání 
voleb hlasovací lístky. V den voleb může volič obdržet hlasovací 
lístky i ve volební místnosti.
5. Volič po  příchodu do  volební místnosti prokáže svou 
totožnost a  státní občanství České republiky, popřípadě státní 
občanství státu, jehož občané jsou oprávněni volit na  území 
České republiky. Totožnost a  státní občanství prokáže volič 
občanským průkazem nebo cestovním pasem České republiky, 
jde-li o cizince, průkazem o povolení k trvalému pobytu.

Josef Seifert, starosta

darovací smlouvu spojenou se smlouvou o zřízení služebnosti 
na  pozemky p.  č. 46 a  p.  č. st. 4 v  k. ú. Velim a  zaměření 
kněžských hrobů. ZO doporučuje vyvolat schůzku se 
zástupci římskokatolické církve panem Dvořákem a panem 
Čechem. Za obec byli jednáním, na kterém by měly být 
projednány požadavky obou stran, pověřeni JUDr. Těmín, 
Ph.D., pan Müller a pan starosta Seifert.

• Pan Kostka informoval zastupitele, že obci bude zaslána 
od Ministerstva pro místní rozvoj finanční dotace v částce 
18 931 095,84 Kč za projekt „Přístavba (dostavba) ZŠ obce 
Velim“.

• Pan starosta předložil ZO návrh projektanta na vybudování 
nového parkoviště na náměstí Obránců míru. Po diskusi byl 
požádán pan Müller, aby navštívil pana projektanta Dobiáše 
a zeptal se,  zda by mohl navrhnout optimálnější řešení 
tohoto prostoru.

• Pan Kostka předložil ZO nabídku termínovaných vkladů 
Komerční banky a ČSOB s tím, že v dnešní době je výhodné 
ukládat finance na  finanční úložky. Jedná se o  prostředky 
určené na obnovu kanalizace, které leží bezúročně na účtu, 
a dále volné prostředky, které momentálně obec nepotřebuje. 
Paní účetní obce naplánuje, kolik prostředků může být 
měsíčně uloženo. ZO schválilo nabídku od ČSOB.

• Paní Svobodová, Dis., informovala ZO, že ZŠ Velim nemá 
zatím vyčíslenou spotřebu energie na provoz sportovní 
haly (bude známo cca do  dvou měsíců). Paní ředitelka 
Mgr. Holzbauerová počítá, že nárůst ceny energií bude cca 
o milion Kč. MŠ má energie zafixovány do konce roku 2022.

• Pan starosta informoval o  schůzce se zástupcem firmy 
zabývající se výstavbou fotovoltaických panelů, kde byla 
projednána možnost instalace na budovu ZŠ a MŠ. Vyčíslení 
bude předloženo po  posouzení a  konzultaci zhruba  
za  2 měsíce (po  zahájení provozu škol) energetickým 
specialistou. Pan Müller upozornil na  možnost čerpat 
dotace na výstavbu FVE z modernizačního fondu.

• Pan Kostka sdělil ZO, že bude nutné řešit stav vytápěcí 
kotelny ve staré budově ZŠ.

• Pan Müller doporučil ZO vyhlásit změnu ÚP č. 5 ve zkráceném 
režimu, která se týká výstavby vodojemu. Otázkou je, zda 
může obec zahájit zpracování projektové dokumentace 
a výstavbu, pokud nebude mít odkoupený pozemek od firmy 
Gemec Union, Jívka. Pan Kostka konstatoval, že projektová 
dokumentace je rozpracována a bude hotova cca do jednoho 
měsíce. Pak bude následovat další postup – stavební povolení 
atd. Bohužel firma Gemec Union, Jívka, do  současné doby 
(i  po  několika urgencích ze strany obce) nepodepsala 
smlouvu odsouhlasenou na ZO. Pan Kostka na dnešním ZO 
veřejně požádal JUDr. Těmína, Ph.D., o součinnost v jednání 
s firmou ohledně podepsání smlouvy.

• Paní Svobodová, Dis., informovala o  bohaté návštěvnosti 
letního kina a  spokojenosti občanů, kteří díky spolupráci 
s majitelem neplatili vstupné.

• Na  dnešní ZO se dostavili zástupci firmy Salima Velim 
Ing.  Krupička, pan Drastil a  specialista na  problematiku 
odpadních kalů a  jejich používání na  polích pan Liška. 
Pan Krupička reagoval na  e-mail zaslaný JUDr.  Těmínem, 
Ph.D., panu starostovi, kde uvádí, že Salima Velim naváží 
na  zemědělskou půdu kaly z  průmyslového provozu 
a  že by byla škoda nechat si 77 ha obecních polí zatížit 
do  budoucna těžkými kovy. Dále poprosil pana starostu, 
zda by mohl požádat Ing. Krupičku o písemné ujištění, že 
se tak ve  vztahu k  obecním pozemkům neděje, a  pokud 

snad děje, kdo k tomu dal souhlas. Pan Krupička uvedl, že 
pronajato má 61 ha a vysvětlil situaci ohledně tochnologie 
hnojení organickou hmotou. Zároveň se omluvil občanům 
za  dočasný zápach při hnojení a  znečištění komunikace 
během navážení na pozemky, která ale byla následně firmou 
uklizena. Poté předal slovo specialistovi na  problematiku 
odpadních kalů a  jejich používání na polích panu Liškovi. 
Při diskusi JUDr. Těmína, Ph.D., zajímalo, zda firma dováží 
kaly z  oblasti Prahy z  Císařského ostrova a  požadoval 
písemné vyjádření od pana Krupičky. Pan Liška odpověděl, 
že Salima Velim dováží kaly z Nového Bydžova a Benešova. 
Ing.  Krupička JUDr.  Těmínovi, Ph.D., odpověděl, že mu 
žádné písemné vyjádření neposkytne. Pan Liška dále 
konstatoval, že odpadní kaly mají certifikáty na  možnost 
používání a  dovážené kaly jsou nezávadné. JUDr.  Těmín, 
Ph.D., se optal, zda jsou certifikáty veřejné. Zástupci  
odpověděli, že ne, a  pokud má zájem, může si na  vlastní 
náklady zažádat o  vlastní rozbor, pokud ho vlastník pustí 
na  svůj pozemek. Pan Drastil uvedl, že probíhají kontroly 
ze strany MŽP, ÚZIS a dalších, při nichž se odebírají vzorky 
z půdy k posouzení.
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Významná životní jubilea 
oslavili:
Hašplová Marie, Velim
Kuchařová Zdeňka, Velim
Kubelková Helena, Velim
Hoffmannová Eva, Velim
Bártl Miroslav, Velim
Špalek Vladimír, Velim
Fílová Jana, Velim
Jirků Anna, Velim
Ulmer Helene, Velim
Růžičková Věra, Velim
Němcová Marie, Velim
Galčík Milan, Velim
Svárovský Miloš, Velim
Baláčková Vlasta, Velim
Janoušková Jaroslava, Velim
Siřínek Miroslav, Velim
Součková Marie, Velim
Navrátil Antonín, Velim
Sixtová Marta, Velim
Milbach Luboš, Velim
Do dalších let přejeme hodně 
zdraví!

Zlatou svatbu oslavili:
Miroslav a Jana Douděrovi, 
Velim
Diamantovou svatbu oslavili:
Karel a Hana Kostkovi, Velim
Blahopřejeme!
Narodili se:
Seifertová Aneta, Velim
Studená Sofie, Velim
Absolonová Alžběta, Velim
Nedbalová Emílie, Velim
Rosenheimová Sára, Vítězov
Vencová Viktorie, Velim
Brdičko Bibiana, Velim
Roudnický Jakub, Velim
Rodičům blahopřejeme!
Zemřeli:
Moravcová Dana, Velim
Hájek Zdeněk, Vítězov
Seifertová Věra, Velim
Čest jejich památce!

Společenská rubrika

Jak to vidí občan: Proč si myslím, že by i v obci, 
jako je ta naše, měla být nastavena naprosto 

stejná pravidla pro výběrová řízení u veřejných 
zakázek a nákupů jako v případě ministerstev?

Česká komunální politika, jak jsme si měli možnost už asi 
po  stopadesáté připomenout sledováním nejnovější korupční 
kauzy „Hlubučka od Starostů“, je na vyšších úrovních ve větších 
městech strašlivá špína. Točí se tam obrovské částky a navíc není 
na místní politiky moc vidět. Zprávy týkající se celé kauzy jen 
svědčí o tom, že minimálně část politických představitelů země 
je v  podstatě alternativou k  organizovanému zločinu. Nejvyšší 
kontrolní úřad na kontrolu veřejných peněz a hospodaření obcí 
stále nemůže vyrazit a všichni politici bez rozdílu ví moc dobře 
proč.
Bylo by však zcela naivní se domnívat, že nejvyšší političtí/
vládní představitelé, kteří obcemi prošli, budou mít čisté 
svědomí. A bohužel pro nás jako obyčejné občany (jak ostatně 
stále a průběžně vyplouvá na povrch a nadále i vyplouvat bude) 
snad není a  nikdy nebyla v  České republice jediná vládnoucí 
politická strana, která by neměla máslo na hlavě. Na tomto místě 
navrhuji čtenářům zapátrat v  dlouhodobé paměti. Krátce před 
kauzou Starostů jsme zde měli brněnskou ANO mafii, před ní 
slabocha premiéra s mozkem v gatích, před ním sice premiéra 
s  „gulama“ vystavenýma ale pouze veřejně na  toskánském 
slunci, předtím ministra odklánějícího nezdůvodnitelně nabyté 
peníze své vlastní tchyni a  ještě před ním křišťálově čistého 
ajznboňáka Standu. O  éře divokého východu v  době před 
Standou prezentované vševědem Vaškem a  nedoceněným 
vtipálkem Milošem v  devadesátkách škoda mluvit. Kdo si 
však ještě dnes pořád myslí, že za  slepence ANO a  SPD bude 
skutečně líp, je, alespoň dle mého názoru, buď naprostý životní 
optimista, nebo naopak úplný politický analfabet. Ani Andrej, 

ba ani Tomio nakonec nezabrání ve vlastní straně preferenčnímu 
boji o  co nejvíce hlasů voličů i  mimo spektrum stávající 
voličské základny, snaze o  oslovení co možná největší skupiny 
voličů a  nepochybnému tlaku zdola od  vlastních členů strany 
na plnění stranické pokladny. Koryta zkrátka byla, jsou a budou 
stále potřeba za  jakékoliv vlády, co svět světem stojí. Jediným 
současným pozitivním faktorem v naší vysoké, ale i  regionální 
politice je snad jen ta rychlost, kdy na rozdíl od předchozích vlád 
jsou dotyční „profláklí“ stále rychleji odstraňováni. To však dle 
mého zdaleka nestačí.
A  přitom by úplně stačilo z  úrovně komunálních politiků 
jako základních pilířů politické pyramidy striktně dodržovat 
(samozřejmě pod neustálým tlakem veřejnosti, zájmových 
skupin, voličů a blížících se voleb) dvě zcela jednoduchá pravidla:
1) Trvale zachovávat rozpočtovou střídmost centrální vlády 
i vlád obcí po vzoru Švýcarska. Odlišnost strategií vlád je možné 
popsat tak, že zatímco o potřebě vyrovnaných rozpočtů většina 
světa hodně mluví, ale nikdy jich nedosahuje, švýcarské vlády 
(včetně těch obecních) je dosahují a občas o nich mluví. Jen pro 
ilustraci: ve Švýcarsku byl v roce 2020 přebytek rozpočtu, v roce 
2021 schodek pouhých 2,6 % HDP, pro rok 2022 byl plánován 
dokonce přebytek rozpočtu.
Za  dobu samostatné existence České republiky byla jen dvě 
období, kdy se národní banka nebo centrální vláda chovaly 
„švýcarsky“ (o obecních vládách raději ani nemluvím). Prvním 
byla reakce ČNB na  měnovou krizi 1997 a  druhým reakce 
vlády na  světovou finanční krizi 2008. Hlavní aktéři vyzývající 
tenkrát k šetření veřejných prostředků jsou dodnes označováni 
za asociály a nelidy.
Koneckonců prvorepublikový ministr financí Alois Rašín, 
kterého bychom s  jistou nadsázkou mohli považovat 
za „českého finančního Švýcara“, byl v roce 1923 zavražděn. 
To je myslím taková dosti přesná ukázka postoje většiny 
české společnosti ke  střídmému hospodaření s  veřejnými 
financemi.
2) Využívat z  úrovně jednotlivých obcí Národní elektronický 
nástroj (NEN) jako komplexní elektronický nástroj pro 
administraci a  zadávání veřejných zakázek, a  to pro úplně 
všechny kategorie veřejných zakázek a  všechny kategorie 
zadavatelů (vč. veřejných zakázek malého rozsahu například už 
od hranice 100 000,- Kč bez DPH ). 
Příčina našich současných ekonomických potíží včetně 
stále vzrůstající inflace se totiž neskrývá v  probíhající válce 
na  Ukrajině, ale spočívá v  tomto: Moc rádi bychom byli 
Švýcarskem, ale nechce se nám být Švýcary a  chovat se jako 
oni. Ve Švýcarsku by totiž většina voličů s pohrdáním odmítla 
každého, kdo by výše popsané zásady popíral. U  nás většina 
voličů odmítá každého, kdo tuto jasnou pravdu říká. Proto Česká 
republika není a v dohledné době ani nemůže být Švýcarskem.

Aleš Ruznar
(autor článku je rovněž členem Kontrolního výboru obce Velim)

Rádi bychom vám nabídli přivýdělek nebo zaměstnání v  naší 
potravinářské firmě ve Velimi.
Brigáda 1-2 x týdně v dopoledních hodinách dle dohody. Vhodné 
pro studenty, maminky, čiperné důchodce.
Výplata každý odpracovaný den 120/h.
Trvalý pracovní poměr možný i na kratší úvazek.
V případě zájmu prosím volejte 792 434 866.

Nabídka práce
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Hasičský příměstský tábor 

Druhý týden v  červenci jsme ve  spolupráci s  obcí Velim 
uspořádali hasičský příměstský tábor. Užili jsme si týden plný 
táborových a sportovních her, které byly inspirovány prací hasičů 
a záchranářů. Získali jsme nové znalosti ze zdravovědy, které nám 
zprostředkovali zástupci Českého červeného kříže, a  seznámili 
jsme se s činností Police ČR. Ve středu jsme se vydali na výlet 
do nedalekých Poděbrad. Parníkem jsme dopluli na soutok Labe 
a Cidliny, odkud jsme vyrazili do záchranné stanice Huslík. Zde 
jsme se dozvěděli, jak se postarat o zraněné zvíře a jak být šetrní 
k  přírodě. Na  závěr týdne nás čekala záchrana zraněné osoby, 
záchrana z nepřístupného terénu, nácvik hašení lesního požáru 
a závěrečná párty s pěnou u požární nádrže ve Vítězově.

Tábor v Samopších
První týden v srpnu jsme se tradičně vydali na letní tábor mladých 
hasičů do Samopší. Celotáborová hra na motivy filmů o Indiana 
Jonesovi se nesla v  duchu honby za  posázavským pokladem. 
Každý den naši táborníci prozkoumávali okolí tábořiště a hledali 
indicie ke  ztracenému pokladu. Jednou našli mapu, podruhé 
zprávu v morseovce nebo třeba azimut. Po získání všech indicií 
naši průzkumníci poklad objevili a  spravedlivě si jej rozdělili. 
V  úterý jsme sjížděli řeku Sázavu z  Českého Šternberku 
do Samopší. Na řece jsme si užili spoustu legrace a 15 km jsme 
zvládli levou zadní. 

Ve čtvrtek jsme vyrazili na státní zámek Konopiště, kde jsme se 
před vysokými teplotami schovali v historické části zámku. Děti 
nejvíce zaujala sbírka historických zbraní a trofejí. Po prohlídce 
zámku jsme se dozvěděli spoustu informací o dravcích, kteří žijí 
v naší přírodě. Zbytek tábora jsme si užívali vodních radovánek, 
táboráků a nechyběla noční bojovka a závěrečná párty. Děkujeme 
obci Velim za finanční podporu letního hasičského tábora.

Předposlední týden v  srpnu jsme se s družstvem starších žáků 
vydali na řeku Berounku. Prožili jsme několik dní v nepohodlném 
stanu, v nepřetržitém vlhku, za neustálého deště a jídla z ešusu. 
Ač to zní strašlivě, my jsme si výlet náramně užili. První den 
jsme vyrazili na hrad Křivoklát, kde nám ještě svítilo sluníčko. 
Dozvěděli jsme se spoustu informací o  hradu, ale i  o  české 
historii. Ráno jsme nasedli na kánoe a vyrazili po proudu řeky 
do  Berouna. Díky vydatným dešťům bylo vody v  Berounce 
dostatek a jelo se nám pěkně bez namáhavého pádlování či tahání 
lodí přes kameny. Noc jsme přečkali pod jezem v Račicích, kde 
jsme zvládli i ve vydatném dešti udělat večeři a opéct si špekáčky. 
Než jsme ráno stihli sbalit stany, opět nás zastihl déšť. Výpravu 
jsme nevzdali a vyrazili do Berouna. Hasiči se přece vody nebojí! 
Dorazili jsme tam kvečeru celí promočení a rozbili jsme zde naše 
poslední ležení. Na závěr výletu jsme se odměnili aquaparkem 
(aby té vody nebylo málo) a pizzou. Výlet jsme si opravdu užili, 
navzájem si pomáhali a  prohloubili naše přátelství. Od  toho 
soustředění přeci jsou. M. Bug ml.

Starší žáci na soustředění

Pouťový pátek 12. srpna patřil nadšencům promítání v  letním 
kině. Obecní úřad uspořádal tradičně „letňák“ na  bývalém 
vojenském hřišti a návštěvníky pozval ke sledování české komedie 
Po čem muži touží 2. Věřím, že se všichni přítomní bavili stejně 
jako já. Vynikající herecké výkony podtrhl vlahý večer a  nebe 
plné hvězd. Lidí přišlo opravdu nepočítaně. Stejné kino zajišťuje 
také akci pro děti ve spolupráci se Sokolem Velim. Naše mladší 
osazenstvo Velimi a Vítězova podléhá kouzlu filmového plátna 
už několikátý rok. Všichni se moc těšíme na jeho další návštěvu. 

žas

Kino na kolečkách
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Postup na Mistrovství ČR

Sbor dobrovolných hasičů Vítězov poprvé v historii slaví postup 
na Mistrovství ČR v běhu na 60 m překážek! Zasloužil se o to náš 
starší žák Jakub Pospíchal. V okresní kvalifikaci, která proběhla 
na  jaře v  Českém Brodě, získal Jakub stříbro, a  tím postup 
do  krajského kola. V  neděli 4. září jsme se vydali na  městský 
stadion v Rakovníku, kde krajské kolo v běhu na 60 m překážek 
proběhlo. Pro Jakuba to vůbec nebyl jednoduchý závod, ale 
podařilo se. První rozběh  Jakub zaběhl v čase 12,59 s. S tímto 
relativně dobrým časem se rozhodl ve  svém druhém rozběhu 
zaběhnout takzvanou „dýku“. V  první části dráhy se mu tato 
taktika vyplatila, ale vymstila se mu na  rozdělovači, kde se 
vyloženě zasekl. Naštěstí se ani ostatním nedařilo a  silná 
konkurence postupně odpadávala. Jakub získal 10. místo 
v krajském kole, a jelikož z kraje postupuje 12 žáků, měl postup 
na  Mistrovství České republiky v  Benešově jistý. Za  celý sbor 
Jakubovi gratulujeme a držíme mu palce. M. Bug ml.

6. srpna 2022 jsme se již popáté sešli na  Velimských trojkách. 
Každý rok nám počasí připraví nějaké překvapení. Tentokrát 
parný týden ukončila deštivá noc a  hřiště bylo značně 
rozmočené. Příjemné teploty a  polojasno byly základem pro 
skvělé zápasy. Účast devíti trojic je už téměř tradicí, a tak se opět 
hrálo v jedné skupině systémem každý s každým. To znamenalo, 
že každý účastník odehraje osm zápasů. Hráči si museli dobře 
rozložit síly a někdy jimi i šetřit, ale přesto byla většina zápasů 
hraná na maximum. I trojice ze spodní části průběžné tabulky 
dokázaly uhrát proti silnějším soupeřům set, a  vynutily si tak 
třetí, rozhodující. Tradicí se stala i  účast žen, letos konkrétně 
pěti. Kvalita jejich hry byla opět vynikající.
Za  oddíl nohejbalu Sokola Velim se turnaje zúčastnily dvě 
trojice, Velim a  Vítězov. Lépe se dařilo trojici Vítězova, která 
čtyřikrát vyhrála. Trojice Velimi měla smolné konce setů, a tak 
se jí nakonec povedlo vyhrát jen jednou. V turnaji dominovala 
trojka Rodinka, která všechny své zápasy vyhrála. Od čtvrtého 
místa pořadí se vytvořily dvě skupiny po třech týmech se stejným 
počtem bodů, takže mezi nimi musely rozhodnout výsledky 
vzájemných zápasů. 
Zvítězila trojice Rodinka – Mašková, Maška, Jiroušek, druzí 
Čárlího andílci – Drahotová, Zachová, Padělek – získali o dva 

Pátý ročník Velimských trojek 
v nohejbale

body méně právě ze vzájemného zápasu s  Rodinkou, třetí 
skončila Sázava ve složení Gregor, Církva, Pufler.
Cenu pro nejlepší hráčku získala G. Zachová, nejlepším hráčem 
byl zvolen Jiroušek. 
Konečné pořadí turnaje:
1. Rodinka – Mašková, Maška, Jiroušek, 2. Čárlího andílci 
– Drahotová, Zachová, Padělek, 3. Sázava – Gregor, Církva, 
Pufler, 4. Dáša team – Bačovská, Vykoukal, Pavel, 5. Bálkovi – 
Bálková, Bálek F., Bálek J., 6. Vítězov – Kratochvíl, Hála, Hykš, 
7. Chráněná dílna – Teslík, Mervart, Havrilko, 8. Velim – Brant, 
Funda, Sedláček, 9. Veltruby – Hrubeš, Kubrycht, Pašek
Organizaci a přípravu turnaje zajišťovali hráči oddílu nohejbalu 
TJ Sokol Velim. Partnery turnaje byly Pivovar Nymburk, 
Kominík Chotětov, FSV Moto Velim, Kácení stromů Z. Hála.
Fotky na https://velimaci.rajce.idnes.cz/Velimske_trojky_2022/ 

B. Filoun

Obecní úřad ve  Velimi uspořádal koncem prázdnin další, 
v  pořadí již čtvrtý příměstský tábor, který se tentokrát konal 
v areálu MŠ. Náplň byla velmi dobrodružná – děti i s vedoucími 
musely zvládnout „boj o  přežití“. Malí i  velcí dobrodruzi 
překonali všechny překážky a dokázali se postarat o sebe i o celý 
svůj tým. Počasí nám přálo, takže jsme si mohli užít i  vodní 
soutěže a radovánky. V rámci celodenního výletu jsme navštívili 
zámek Žleby, kde děti poznaly něco z jeho historie. Za všechny 
vedoucí moc děkuji za podporu a důvěru rodičům, díky kterým 
jsme mohli děti takovým netradičním dobrodružstvím provést. 
Už se moc těšíme na příští rok. Ž. Svobodová, hlavní vedoucí

Příměstský tábor
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Letní dětská rekreace

I o letošních prázdninách proběhla tradiční letní dětská rekreace. 
Jako každý rok byli děti i  rodiče zvědaví, jaké jsme pro ně 
připravili téma. Tím letošním byla záchrana zničené planety 
Země. Týmy soutěžily mezi sebou, ale nově také navzájem 
spolupracovaly při obnovování života na  Zemi. Týdenní pobyt 
byl dále doplněn koupáním, posezením u  táboráku a  krátkým 
výletem. Letošní zajímavostí bylo, že jsme na táboře měli deset 
sourozeneckých dvojic.

Tímto bych chtěl poděkovat Obecnímu úřadu Velim za finanční 
podporu, bez které by nebylo možné akci uskutečnit. Poděkování 
patří rovněž realizačnímu týmu (Hana Kaprálková, Dana 
Francová, Lenka Krauseová, Kateřina Bodláková, Daniela 
Dočkalová, Simona Fořtová, Vít Dočkal a  Josef Pych), který 
zabezpečil programovou náplň a pečoval o účastníky. Nesmím 
zapomenout ani na táborníky, kteří vytvořili skvělou atmosféru. 
Všem moc děkuji.  J. Pospíšil

Sraz absolventů velimské školy z r. 1953
Na  jaře letošního roku jsme začali uvažovat o  svolání srazu 
absolventů zdejší školy po neuvěřitelných šedesáti devíti letech. 
Ačkoliv se zpočátku tento cíl jevil téměř jako neuskutečnitelný, 
organizace srazu se s  energií sobě vlastní ujala paní Hana 
Vedralová. Získala spojení (telefony, adresy) na  dvacet šest 
dosud žijících spolužáků, všechny nejméně dvakrát obvolala, 
dohodla termín a zajistila salonek a občerstvení v přístavbě školy. 
Jen díky její vytrvalosti se podařilo, že se nás v dohodnutý den  
28. července 2022 sešlo sedmnáct – třináct „děvčat“ a  čtyři 
„kluci“. Ostatní se omluvili, většinou ze zdravotních důvodů.
Nastal den srazu a hned také první problém. Nevěděli jsme, kudy 
vstoupit do areálu školy a kde hledat zajištěný salonek. Všechno 
bylo jiné. Školní budova – jak jsme ji znali – byla postavena 
těsně před druhou světovou válkou v roce 1937 a byla na svou 
dobu velmi moderní. Pozemek náležící ke  škole byl rozlehlý, 
za  budovou se nacházel dvůr, školní hřiště a  zahrada. Nyní je 
na místě hřiště rozsáhlá přístavba. Změnila se nejen budova, ale 
i my všichni. Bylo zajímavé sledovat, jak se především ti, kteří 
žijí mimo Velim, snažili po těch 
letech poznat, kdo je kdo. Ale 
netrvalo dlouho a  už jsme byli 
jako kdysi v  plném hovoru 
a vzpomínání. 
Školu jsme navštěvovali v  letech 
1949–1953. Tyto roky přinesly 
po  událostech v  únoru 1948 
do  školství řadu změn. Zatímco 
před námi chodili společně 
děvčata a  chlapci do  měšťanské 
školy, my jsme v  roce 1949 
nastoupili na  Střední školu  
T. G. Masaryka, ale v  roce 1953 
jsme vycházeli ze Střední školy  

J. Fučíka. A stále to byla tatáž budova. Docházelo také ke značným 
změnám ve složení učitelského sboru, a tak nebylo výjimkou, když 
nás některým předmětům učil každý rok jiný učitel, jako např. 
matematice, částečně i  češtině, ruštině, zeměpisu a  výchovám. 
Také třídní učitelé se měnili, za čtyři roky školní docházky jich 
měla dívčí třída pět. To byla také zvláštnost tehdejšího školství – 
byli jsme rozděleni na dívčí a chlapecké třídy.
Po nuceném odchodu pana Jana Rothmaiera se stal v roce 1948 
ředitelem školy pan Stanislav Haňka a  našimi učiteli Vlasta 
Strachotová (RJ), Josef Vydra (ČJ, F), Josefa Ševčíková (M, Z), 
Karel Ševčík (PŘ, VV), Míla Ulrichová-Zákorová (Z), Josef 
Zákora (HV), Marie Cukrová (RJ), Karel Mrzílek (RJ), Vlasta 
Jeníčková (RJ), akad. mal. Jaroslav Procházka (M, VV), Karel 
Saksl (M, F, Ch), Viktorie Bendová (ČJ), Miroslava Šimková (ČJ, 
ON), Stanislav Haňka (Ch, ON), Jindřich Hadrava (M, Rýs, VV) 
a  učitelky ručních prací dívčích. Na  pořádek ve  škole a  kázeň 
v  šatnách dohlížel školník pan Mužík s  nepřehlédnutelným 
smetákem v  ruce. V  našich vzpomínkách zůstal nejpřísnějším 
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učitelem matematik Jindřich Hadrava a  z  učitelek češtinářka 
Viktorie Bendová. V době, kdy nás učili, se nám jejich přísnost 
příliš nezamlouvala, ale po  příchodu na  další školy jsme 
dodatečně ocenili, co vše nás naučili a jak nás připravili ke studiu.
Naše setkání se vydařilo a  dohodli jsme se, že ho zopakujeme 
opět příští rok, kdy budeme mít kulaté výročí – 70 let. Účast 

přislíbili i ti, kteří letos váhali a nechali se přesvědčovat. Se všemi 
se těšíme na příští shledání. Závěrem bychom chtěli poděkovat 
paní Nouzovské, která nás provedla přístavbou, připravila pro 
nás výborné pohoštění a pečlivě se o nás celé odpoledne starala. 
Naše díky patří také paní Slabé za ochotu při pořízení fotografické 
dokumentace. E. Koubková

Více na www.fotbal.cz

FC Velim
Výsledky a tabulky:

A: Velim – FC Horky 0:1, 
ČLU Beroun – Velim 3:2, 
Velim – Sparta K. Hora 4:0, 
Spartak Průhonice – Velim 
0:4, Velim – Mnichovo-
hradišťský SK 3:2
B: Velim – AFK Milovice 
5:3, TJ Pátek – Velim 0:4, 
Velim – Slavoj Vrdy 2:1, FC 
B. Podolí – Velim 1:2
Dorost (st. a  ml.): FK 
Říčany – Velim 6:0 a  2:1, 
Velim – Sparta K. Hora 2:0 
a 2:1, SK Slaný – Velim 3:3 
a  2:1, Velim – SK Kladno 
B 0:5 a 2:2
Starší žáci: Velim – SK 
Kazín 2:2, SK Kročehlavy 
– Velim 2:2 
Mladší žáci: Velim – 
Zásmuky 3:1, SK D. 
Chvatliny –Velim 2:2 

Velimské noviny jsou občasník vydávaný Obecním úřadem ve Velimi. Internetová adresa: www.velim.cz. E-mail: redakcevn@seznam.cz. Uzávěrka je 21. den v měsíci.
Redakce: Mgr. Alena Holzbauerová (ah) – šéfredaktorka, Mgr. Hana Kaprálková (hk) – korektura, zprávy ze ZŠ, Mgr. Dana Francová (fra) – korektura, Žaneta Svobodová, DiS (žas) – 

zprávy od občanů, Jana Bartošová (jb) – zprávy od občanů (Vítězov), Bc. Martina Wasserbauerová (mw) – zprávy od občanů, Bc. Petra Sixtová (psix) - účetnictví, přepisy, inzerce.  
Externí spolupracovníci: Irena Babická (ibab), Mgr. Petr Karpeta (PK), Mgr. Maruše Čábelová (MČ).

Tamara na MS juniorů 
Posledním velkým turnajem, kterým Tamara Holzbauerová 
zakončila svou juniorskou squashovou kariéru, bylo srpnové 
mistrovství světa U19, které bylo z  původně plánovaného 
Petrohradu přesunuto do francouzského Nancy. 
Po  skvělém zahájení minulé sezóny dostihly Tamču zdravotní 
problémy. Ještě v  lednu získala 2. místo na  evropském turnaji 
nejvyšší kategorie – Czech Junior Open v  Praze. Další turnaje 
byly opět pozastaveny či posunuty, na špatnou situaci doplatila 
i Tamča. Postihly ji dechové potíže, přesto s nimi odjela v dubnu 
do  nizozemského Eindhovenu na  juniorské ME jednotlivců 
a  týmů. V  jednotlivcích obsadila 25. místo, v  týmech skončili 
Češi  jedenáctí. Ve dnech 30. 4 – 1. 5. se konalo MČR juniorských 
týmů v  Hradci Králové. Domácí atmosféra pomohla, Tamča 
s F. Farragem a Š. Ryntem zvítězili, a putovní pohár tedy opět 
zůstal „doma“. S  ženským extraligovým týmem Girl Power 
získala bronzovou medaili. Na odsunutém MČR juniorů, které 
ji nezastihlo ve  zdravotní pohodě, dokázala obsadit 3. místo, 
jež bylo vzhledem k  okolnostem dobrým výsledkem, ale pro 
Tamču spíše zklamáním. Mezitím se zúčastnila několika PSA 
turnajů (Professional Squash Association) a snažila se odpočívat. 
Po téměř dvou měsících volna se začala cítit lépe a začala opět 
trénovat. Ale to už jí do MS ve Francii zbývalo jen 10 dnů. „Dělala 

jsem, co jsem mohla. MS pro mě byla 
výzva, moc jsem chtěla reprezentovat 
a užít si atmosféru světového turnaje. 
S  výsledkem jsem v  rámci toho, co 
bylo možné, spokojená. Hlavně jsem 
ráda, že už zase můžu trénovat.“ 
Obsadila 54. místo z 90 dívek z celého 
světa. Držíme palce do nové sezóny. Současné žebříčky: PSA ženy 
139. místo, ženy ČR 4. místo, ESF dívky 3. místo. Foto: slavnostní 
zahájení MS na radnici v Nancy a po vyhraném zápase. hk
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Sdružení nezávislých kandidátů Velimáci a Vítězováci
Vážení spoluobčané, drazí sousedé,
upřímně bychom Vám chtěli poděkovat za Vaši důvěru, protože 
letos slavíme 20 let jako sdružení nezávislých kandidátů 
Velimáci. Za  těch 20 let jsme nasbírali spoustu zkušeností 
a  rádi bychom je předávali i  nadále. Pozměnili jsme název 
našeho sdružení, k  Velimákům jsme přidali i  Vítězováky, 
protože obě jsou to naše obce, které chceme zastupovat. Naše 
kandidátní listina se omladila, noví kandidáti do zastupitelstva 
obce vdechnou mladý elán do  jednání a  nebudou se držet 
pravidla „Kdo nic nedělá, nic nezkazí“. 
Rádi bychom Vám připomněli, co se nám v  posledním 
volebním období povedlo:
• vybudování multifunkčního hřiště za školkou,
• přístavba základní školy ve Velimi,
• podporovali jsme kulturní a  sportovní akce v  našich 

obcích,
• podpořili jsme spolky-TJ Sokol Velim, FC Velim, SDH 

Vítězov, MS Velim, aby mohly bezproblémově fungovat,
• brownfield Pianka,
• cyklostezka mezi Velimí a Vítězovem,
• podpora příměstských táborů. 
Věříme, že můžeme občanům nabídnout spoustu zajímavých 
nápadů a  podpoříme projekty, které by byly prospěšné pro 
Velim a Vítězov. Rádi bychom se podíleli zejména na  těchto 
projektech a tématech a věnovali se jim: 
• Lehký průběh dokončení stávajících projektů. 
• Stavba vodojemu a vodovodu ve Velimi a Vítězově.
• Rekonstrukce hasičské zbrojnice ve Vítězově.
• Maximální podpora sportovních, kulturních a volnočasových 

aktivit naší mládeže, ale i  seniorů a  všech občanů Velimi 

a Vítězova.
• Chceme být dobrými partnery všech spolků, sdružení 

a klubů v našich obcích. Zasadíme se o navýšení rozpočtu 
pro sokoly, fotbalisty, hasiče, myslivce, ale i  ostatní spolky 
ve Velimi a Vítězově.

• Rádi bychom postavili venkovní posilovnu (workoutové 
hřiště), kde si budou moci protáhnout svaly dorostenci, ale 
i  jejich rodiče a prarodiče. Volně přístupné sportoviště pro 
všechny věkové kategorie.

• Musíme se zaměřit na  rekonstrukci chodníků ve  Velimi 
a Vítězově. Nesmíme zapomínat i na stavbu nových chodníků 
a komunikací.

• Dokončení kanalizace v ulici Karlova ve Velimi.
• Zvelebení už takto krásných obcí Velim a  Vítězov  - péče 

o zeleň a údržba mobiliáře.
• Hřiště pro děti nebo herní prvky v obcích.
• Úprava prostoru ulice Nádražní ve Velimi.
• Rádi bychom otevřeli myšlenku energetické samostatnosti 

našich obcí. Již několik obcí v naší republice je energeticky 
samostatných a  nemusí se spoléhat na  dodavatele energií 
nebo jiných komodit. Cena energií stále poroste, a proto toto 
téma chceme při jednáních zastupitelstva otevřít a připravit 
lepší podmínky pro život budoucím generacím. Jsme pro 
solární panely na obecních budovách a z důvodu úspory pro 
postupnou výměnu veřejného osvětlení za úspornější led.  

Jsme otevřeni rozhovorům a  Váš názor rádi vyslechneme 
a budeme se tématu věnovat na jednání zastupitelstva. Přijďte 
k  volbám a  dejte svůj hlas! Dejte svůj hlas volebnímu lístku 
číslo 1. My našim kandidátům důvěřujeme!

Sdružení nezávislých kandidátů Velimáci a Vítězováci

ZMĚNA pro VELIM a VÍTĚZOV
Sdružení ZMĚNA pro VELIM 
a  VÍTĚZOV vzniklo s  cílem 
oživit a  přinést svěží vítr 
a  myšlenky do  fungování, 
řízení a  správy naší obce. 
V  minulých volbách jste 
poslali do  zastupitelstva tři 
naše zástupce, kteří se na každé 
zastupitelstvo společně pečlivě 
připravovali. Přípravě věnovali 

stovky hodin a  pročetli stovky dokumentů. Na  jednáních 
následně vždy kladli řadu dotazů, připomínkovali a diskutovali 
o předložených materiálech. Tím se výrazně lišili od většiny 
zastupitelů. Kromě tohoto, že některé návrhy a  připomínky 
byly akceptovány, řada dalších dobrých věcí byla bohužel 

většinou přehlasována.
Naše dosavadní zkušenost jednoznačně potvrzuje, že je stále 
co měnit a zlepšovat. Máme zkušenosti, nápady a budeme je 
s Vaší podporou dále rozvíjet. Nicméně bez Vaší podpory to 
nepůjde.
PODPORUJEME DALŠÍ ROZVOJ OBCE
ÚŠETŘÍME VÁM I OBCI PENÍZE
BUDEME ŘEŠIT BEZPEČNOST V OBCI
PODPOŘÍME SPOLKY A SPORTOVNÍ ORGANIZACE  
PODPOŘÍME AKTIVNÍ ŽIVOT V OBCI
PODPOŘÍME KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE                        
POKRAČOVÁNÍ V INFORMOVÁNÍ DĚNÍ V OBCI

Více o našich kandidátech a podrobněji o volebním programu 
na WWW.ZMENAPROVELIM.CZ a na facebooku

    PŘEDVOLEBNÍ   PŘÍLOHA
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Komunální volby – program ODS
1. Dostupné bydlení – podpora 
výstavby rodinných domů 
i nájemních bytů pro všechny občany, 
zejména pro mladé rodiny.
2. Pomáháme v  krizi – zaměřit se 
na  průzkum mezi občany, kteří by 
mohli být ohroženi energetickou 
krizí, spolupracovat s  velkými 
firmami sídlícími v obci, monitorovat dopad energetické krize 
na drobné živnostníky.
3. Finance a  trasparentnost – neutrácet za  zbytečnosti, 
snažit se o  snižování nákladů, zveřejňovat veškeré smlouvy 
a  rozpočty s  podrobným výkladem, seznamovat veřejnost 
s detaily všech projektů.
4. Parkovací plochy – zaměřit se na  lepší využití stávajících 
a  vybudování nových parkovacích ploch v  okolí hřiště, 
ordinace lékaře, školy, sokolovny, nádraží, budovy obecního 
úřadu aj.
5. Komunikace a chodníky – rekonstrukce místní komuni-
kace u  hřiště za  MŠ, Pražské ulice, oprava stávajících 

chodníků, výstavba nových 
chodníků v  ulicích, kde chodníky 
chybí.
6. Odpady – zastropovat poplatky 
za  odvoz odpadu, dovybudovat 
kanalizaci pro všechny domácnosti, 
rozšířit provozní hodiny pro 
veřejnost ve sběrném dvoru.

7. Voda – vybudování vodovodního řadu ve Vítězově, podpora 
výstavby vodojemu ve Velimi.
8. Vyšší energetická soběstačnost obce – díky dotačním 
programům EU instalovat fotovoltaiku na vhodných obecních 
budovách, zajistit tím výrazné snížení nákladů na  energie 
z obecního rozpočtu.
9. Bezpečnost – opětovně zvážit zřízení funce obecního 
policisty.
10. Podpora Sboru dobrovolných hasičů ve Vítězově.
11. Podpora veškeré spolkové činnosti, aby se tu dařilo všem 
aktivním lidem, kteří organizují nejrůznější akce a setkání pro 
druhé.

Prohlášení kandidátů KDU–ČSL 
Vážení spoluobčané,
po čtyřech letech bude opět pouze na Vás, 
jaký směr komunální politiky ve  Velimi 
a Vitězově určíte. Kandidáti KDU–ČSL se 
znovu ucházejí o Vaši přízeň. V případě 
našeho zvolení budeme prosazovat 
následující úkoly. Naším volebním 
heslem je: VELIM MÁ NA VÍC!
1. Odpustit všem poplatky za odpady pro 
rok 2023 jako výraz podpory pro dobu zvýšených nákladů 
na živobytí.
2. Zlepšit a rozšířit služby pro obyvatele domu s pečovatelskou 
službou a další seniory v obci, např. individuální dopravou 
tzv. „senior taxi“.
3. Připravit projekt výstavby domu s  nájemním bydlením 
pro mladé rodiny a matky s dětmi.
4. Vytvořit kamerový systém na několika klíčových místech 
v obci s cílem zlepšit bezpečnostní situaci.
5. Začít budovat sít cyklostezek do všech sousedních obcí.
6. Zveřejnit a po veřejném projednání realizovat dlouhodobý 

 
plán na  opravu chodníků a  obecních 
komunikací, přednostně se zaměřit 
na oblast před domem s pečovatelskou 
službou.
7. Namísto energeticky náročných 
projektů se soustředit na  vybudování 
fotovoltaického systému a z jeho výnosů 
financovat příspěvky na  drahé energie 

pro naše občany.
8. Dopřát obci kvalitní a jednotný obecní mobiliář (lavičky, 
ukazatele).
9. Zkulturnit oblast vlakového nádraží
10. Z pozice zřizovatele věnovat větší pozornost vzdělávání 
v mateřské a základní škole.
11. Rozšířit volnočasové aktivity pro velimské děti, aby 
rodiče tolik nemuseli jezdit do Kolína/Poděbrad.
12. Vytvořit a  provozovat jednotný online rezervační 
systém pronájmu sportovišť různých provozovatelů v obci, 
umožňující vytváření a svolávání akcí elektronicky.

Volební program Pro Velim a Vítězov:
Priority do nového volebního období jsou pro nás:
• Dokončení vodovodu Vítězov a vodojemu Velim
• Zbudování sběrného dvora Velim
• Bytový dům Pianka
• Rekonstrukce hasičárny ve Vítězově
• Pokračování v rekonstrukci chodníků
• Výsadba nové zeleně v katastru Velim–Vítězov
• Zastropování vodného a stočného po dobu dvou let

• V  případě dramatického nárůstu cen energií a  potravin 
poskytnout pomoc rodičům dětí MŠ a ZŠ Velim s platbami 
stravy po dobu nezbytně nutnou

• Aktivní podpora dětí a  mládeže ve  Velimi a  Vítězově, 
podpora spolků

• Příprava stavebních parcel v lokalitě Skalka
 Josef Seifert, starosta
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Otázky pro leadery jednotlivých kandidátek

Milan Bug ml. (Velimáci a Vítězováci)
Vážená redakce, drazí sousedé, 
děkuji redakci Velimských novin za zaslané otázky a pevně věřím, 
že spoluobčanům Velimi a  Vítězova přiblížím naše sdružení 
nezávislých kandidátů Velimáci a  Vítězováci, které tento rok 
oslaví 20 let působení v obecním zastupitelstvu.
1. S čím jste ve Velimi a Vítězově spokojeni, co se Vám tu líbí? A co 
naopak ne? 
Jako rodilý Velimák a  srdcem Vítězovák mám k  oběma obcím 
velice blízko a bude se mi těžko vymýšlet, co si mi nelíbí. Ale jeden 
nešvar se nám tu v poslední době vyskytl. Spousta projektů se 
zbytečně táhne a pozastavuje. Příkladem jsou chodníky, vodojem, 
vodovod nebo nedokončená kanalizace. Naší prioritou bude 
projekty rozhýbat a dokončit. Nad otázkou, co se mi ve Velimi 
a Vítězově líbí, nemusím dlouze přemýšlet. Jsem nadšený, jak se 
naše obec stará o mládež. Máme tu zrekonstruovanou mateřskou 
školku, proběhla přístavba ZŠ Velim s krásnou sportovní halou 
a  máme v  obcích spoustu sportovišť, kde naše mládež aktivně 
tráví svůj čas. Velký dík patří právě spolkům, které se dětem 
věnují, posouvají jejich hranice a  sportovní výkony. Proto se 
naše sdružení zasadí o  ještě větší podporu mládeže ve  Velimi 
a Vítězově. Jsem rád, že v našich obcích můžeme zajít za kulturou 
a trochu se pobavit. Není měsíc, aby se něco nedělo, a proto je 
život ve Velimi a Vítězově tak super. 
2. Naplnit volební program nemusí být jednoduché, k  prosazení 
jednotlivých návrhů je potřeba nadpoloviční většina všech 
zastupitelů. Proto otázka – co byste realizoval(a), kdybyste měl(a) 
exkluzivní možnost rozhodnout sám (sama)? (Jednu, dvě věci, akce).
Chodníky, vodovod, vodojem, hasičská zbrojnice a  dokončení 
kanalizace. Vše je potřeba udělat co nejdříve, ale o tom nemohu 
rozhodnout sám. Do voleb jdeme jako tým a  týmově pracovat 
je pro nás velice důležité. Ale pokud naléháte, tak bych tohoto 
žolíka použil na  podporu mládeže a  navýšil bych rozpočet 

spolkům, které s dětmi pracují. Tato podpora pomůže spolkům 
s  rostoucími cenami energií, nákupem materiálů nebo jako 
příspěvek na  výlet či na  tábory. Navýšením rozpočtu spolkům 
pomůžeme rodičům, aby sport a zájmové kroužky byly v našich 
obcích dostupnější a  spolky nebudou muset razantně navýšit 
členské příspěvky.
3. Jak těžké (lehké) bylo sestavit vaši kandidátku?
Vůbec ne a  rád všem ostatním prozradím recept. Oslovte 
občany, kteří pro své okolí něco dělají, jsou přátelští a není jim 
život ve  Velimi a  Vítězově lhostejný. Pak to stačí jen zamíchat 
s dvacetiletou tradicí a zkušenostmi Velimáků a Vítězováku. A je 
uvařena kandidátka skvělých lidí, kteří se nedrží pravidla „Kdo 
nic nedělá, nic nezkazí.“
4. Jaký volební výsledek byste považoval(a) za  úspěch? A  jaký 
za neúspěch?
Já už za velký úspěch považuji to, kolik podpisů se nám na petici 
podařilo sesbírat. Opravdu veliké díky patří všem spoluobčanům 
a sousedům, kteří nás podpořili. Úspěchem pro nás bude získání 
většího počtu mandátů do  zastupitelstva obce, byla by to pro 
nás známka toho, že práce našeho sdružení nebyla zbytečná, ale 
o tom budou muset rozhodnout především voliči. Neúspěchem 
by bylo nezískat žádný mandát a my v těchto volbách nechceme 
prohrát, protože nám na Velimi a Vítězově záleží.
5. Jste připraven(a) po Vašem případném zvolení do ZO přijmout 
konkrétní odpovědnost ve  formě přijetí některé funkce (starosta, 
místostarosta, předseda některého výboru – kterého)? 
Samozřejmě ano, do  voleb jdeme s  tím, že chceme pracovat 
pro Velim a Vítězov. Výzvou pro nás bude kontrolní výbor, kde 
uplatníme zkušenosti a praxi kandidátů našeho sdružení. Otázka 
místostarosty je otevřená a o tom rozhodnou hlasy voličů. 
Chtěl bych Vám, paní redaktorko, poděkovat za možnost vyjádřit 
se ve  Velimských novinách. Spoluobčané, uvidíme se u  voleb 
a nezapomeňte, že máme kandidátní listinu č.1.

Jiří Müller (Změna pro Velim a Vítězov)
1. S čím jste ve Velimi a Vítězově spokojeni, co se Vám tu líbí? A co 
naopak ne?
Záleží na  úhlu pohledu. Pokud jde o  materiální věci, tak se 
mi líbí, že je Velim dynamická obec s  vynikajícím občanským 
vybavením, infrastrukturou a zázemím, perfektní lokací poblíž 
Kolína a  rovněž Prahy. V  dalším rozvoji obce a  všech jejích 
částí by se mělo pokračovat dál za  jakéhokoliv vedení. Pokud 
chcete konkrétně, tak po zkušenostech vím, že velmi důležitá je 
projektová připravenost. Pokud jde např. o  soužití občanů, tak 
je tu vidět skvělá práce spolků a kroužků. Tyto aktivity považuji 
pro plnohodnotný a spokojený život v naší obci za zcela zásadní. 
Proto by v některých případech mohla být obec mnohem více 
nápomocna. 
A co se mi nelíbí? Obec postrádá koncepci rozvoje, málo slyší 
na  nápady občanů. Nelíbí se mi ani pomluvy a  mnohdy i  lži, 
které o nás kolují mezi lidmi. Občas mě dokáže překvapit, čemu 
jsou lidé schopni věřit a  nemají potřebu si informace ověřit 
z jiného zdroje. Kromě toho, že věřím ve zdravý úsudek našich 
spoluobčanů, je pro mě rovněž výzvou, abychom občany ještě 
více a srozumitelně informovali o naší práci a o dění v obci.
2. Naplnit volební program nemusí být jednoduché, k  prosazení 
jednotlivých návrhů je potřeba nadpoloviční většina všech 
zastupitelů. Proto otázka – co byste realizoval(a), kdybyste měl(a) 
exkluzivní možnost rozhodnout sám (sama)? (Jednu, dvě věci, akce).

Volební program je touha a  vize, které mnohdy ani při plné 
shodě nelze naplnit. 
Je ale spousta věcí, o  kterých může vedení obce rozhodnout 
a  realizovat je samo (např. umístění lavičky, různé drobné 
opravy a veškeré nápady do určité peněžní výše…). Při velkých 
akcích je to otázka priorit zastupitelstva, kde vidím spoustu 
cest a možností. V tuto chvíli je v popředí vodojem a vodovod 
ve  Vítězově, což je velmi důležitý úkol a  je nutné projekt 
dokončit. Mnoho z takovýchto projektů a návrhů je ale svázáno 
se složitou byrokracií a administrativou. Z tohoto důvodu bych 
svou případnou exkluzivitu využil k překonání úředního šimla 
a následně k hladké realizaci každého jednotlivého návrhu, který 
bude ku prospěchu obce. Nicméně konkrétně, může to být více 
herních prvků pro děti v různých částech obce (např. u bytovky 
či rybníka), revitalizace rybníka či kamerový systém pro zvýšení 
bezpečnosti našich občanů.
3. Jak těžké (lehké) bylo sestavit vaši kandidátku?
Před volbami v roce v roce 2018 nám sestavení trvalo asi týden. 
Kandidátka na letošní volby nebyla vůbec problém, naopak, díky 
zájmu lidí bychom sestavili i kandidátky dvě.
4. Jaký volební výsledek byste považoval(a) za  úspěch? A  jaký 
za neúspěch?
Za volební úspěch lze považovat jakýkoliv posun vpřed, tj. získat 
tolik mandátů, abychom mohli věci ovlivňovat a  mít možnost 
dále pokračovat v naší práci. Za volební neúspěch lze považovat 
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pouze úplné vyřazení Změny ze zastupitelstva. 
5. Jste připraven(a) po Vašem případném zvolení do ZO přijmout 
konkrétní odpovědnost ve  formě přijetí některé funkce (starosta, 
místostarosta, předseda některého výboru – kterého)? 
Každý kandidující musí být připraven nést zodpovědnost 
za chod obce, s  tím jsou kandidáti za Změnu seznámeni. O to 
víc se samozřejmě čeká od  čela kandidátky. Ochotu se podílet 
na  vedení obce jsme projevili už při minulých volbách, kde 
díky druhému nejsilnějšímu počtu hlasů jsme požadovali 
post místostarosty. Že se toto nestalo, se během celého období 

ukázalo jako hrubá chyba. Zkušeností a  příkladů je mnoho 
(např. protáhnutý projekt pokládání elektřiny do  země nebo 
čtyři roky trvající nedokončená rekonstrukce okolí křížku 
ve Vítězově). Mnoho projektů a úkolů se díky tomu neposunulo 
a kvůli nedostatečným informacím docházelo mnohdy zbytečně 
k  hádkám a  třenicím. Nicméně věřím, že i  z  pozice předsedy 
kontrolního výboru a  z  vlastní iniciativy jsem byl pro obec 
přínosem. Ale zpět k Vaší otázce. Ano, jsem připraven přijmout 
a nést konkrétní odpovědnost a případně se podílet na vedení 
obce. Záleží však na výsledku voleb. 

Josef Seifert (Pro Velim a Vítězov)
1. S čím jste ve Velimi a Vítězově spokojeni, co se Vám tu líbí? A co 
naopak ne?
S celkovým rozvojem obce jsme spokojeni, je za námi za ta léta 
vidět kus dobře odvedené práce. Rozhodně se nám v minulém 
volebním období povedla stavba multifunkční haly v ZŠ Velim, 
přístavba ZŠ Velim, Brownfield Pianka, cyklostezka Velim-
Vítězov, takhle bych mohl klidně pokračovat dál. Je toho mnoho. 
Co vnímám jako velmi potřebné a čeká již přímo přede dveřmi, 
je vodovod ve Vítězově a vodojem ve Velimi.
2. Naplnit volební program nemusí být jednoduché, k  prosazení 
jednotlivých návrhů je potřeba nadpoloviční většina všech 
zastupitelů. Proto otázka – co byste realizoval(a), kdybyste měl(a) 
exkluzivní možnost rozhodnout sám (sama)? (Jednu, dvě věci, akce).
Naše priorita je dokončit již rozpracovaný vodojem a vodovod.
3. Jak těžké (lehké) bylo sestavit vaši kandidátku?

Sestavování kandidátky pro nás nebylo vůbec těžké, měli jsme ji 
již třičtvrtě roku před volbami z 95 % sestavenou. Všichni naši 
kandidáti jsou již veřejně známí, starají se o mládež, děti, kulturní 
a společenské akce, obecní projekty, jsou to lidé schopní a nebojí 
se převzít zodpovědnost za  činnost v  obci, což u  některých 
kandidátů z jiných kandidátek postrádám.
4. Jaký volební výsledek byste považoval(a) za  úspěch? A  jaký 
za neúspěch?
Za  úspěch bych rozhodně považoval obhájit 4 mandáty, 
za neúspěch 3 a méně.
5. Jste připraven(a) po Vašem případném zvolení do ZO přijmout 
konkrétní odpovědnost ve  formě přijetí některé funkce (starosta, 
místostarosta, předseda některého výboru – kterého)? 
Rozhodně jsem připraven v  mé dosavadní práci pro obec 
pokračovat.

JUDr. Tomáš Těmín, Ph.D. (KDU–ČSL)
1. S čím jste ve Velimi a Vítězově spokojeni, co se Vám tu líbí? A co 
naopak ne?
Velim je krásným, klidným místem pro život. Zároveň je to ale 
místo trochu unavené. Máme už 20 let stejného pana starostu 
a na vedení obce i celkové atmosféře je to při vší úctě znát. Nové 
nápady a impulsy jsou vnímány spíše jako hrozba než příležitost. 
Nároky na správu obce a komunikaci s občany tu – přiznejme si 
– nejsou kdovíjaké. Při čtení novinek z Cerhenic, Peček a dalších 
obcí máme tak trochu pocit, že nám ujíždí vlak.
Přáli bychom si, aby Velim byla místem, kde vládne duch 
spolupráce, podpory, tvořivé vůle a  otevřenosti. Místem, kde 
panují dobré vztahy. Aby se už lidé nedělili na  ty a  tamty 
a ve vedení obce zaválo trochu toho svěžího vzduchu. 
2. Naplnit volební program nemusí být jednoduché, k  prosazení 
jednotlivých návrhů je potřeba nadpoloviční většina všech 
zastupitelů. Proto otázka – co byste realizoval(a), kdybyste měl(a) 
exkluzivní možnost rozhodnout sám (sama)? (Jednu, dvě věci, akce).
Velimi naléhavě chybí společný prostor, kde by se občané 
scházeli. Bez něho se stahujeme za  své zdi a  ploty, kvetou 
pomluvy a  klevetí se. Společné místo setkávání by otupilo 
nedůvěru, zbouralo leckterou zeď mezi lidmi. Chtěli bychom 
proto vybudovat komunitní centrum na místě bývalé katolické 
fary. Příležitost tu byla, starosta ji nezvedl. Bude to tedy na nás.
Klub maminek s  dětmi, bezpečné hřiště, hudební výuka, 
setkávání seniorů, přednášky s  hostem, besedy s  občany nad 
plány obce – to vše nyní ve Velimi chybí a  tento prostor, ležící 
dlouhá léta ladem, by to mohl nabídnout. 
Dále máme pocit, že mnoho lidí neví, co se v  obce děje nebo 
plánuje. Přímý přenos jednání zastupitelstva obce je první 
krok. Jistě bude třeba jít dál. Kontroly ze strany veřejnosti se 
nebojíme. Budeme tedy působit, aby se zřídila pravidelná rubrika 

na Facebooku: „Občané se ptají, starosta odpovídá.“ 
Nejvíce nám leží na  srdci stávající situace v  energetice. Dá se 
jen těžko dohlédnout, kam až věci povedou. Náhlé zdražení je 
podle nás věc veřejná, kde by svůj díl pomoci měla poskytnout 
i obec. Na minulém zastupitelstvu jsme navrhli, aby se vybudoval 
na  obecních objektech silný fotovoltaický systém. Jeho provoz 
by představoval nemalý zisk, který by se formou příspěvků 
na  energie mohl vyplatit občanům, kteří to nejvíce potřebují. 
Většina se mi vysmála. Pokud bych měl sám takovou možnost 
pomoci velimským občanům, jistě bych ji využil.  
3. Jak těžké (lehké) bylo sestavit vaši kandidátku?
Můžeme se pochlubit, že jsme nyní sestavili kandidátku občanů 
odvážných, inteligentních, kteří chtějí skutečně pracovat pro 
obec, a nikoliv pro sebe. Obecním věcem navíc rozumí a nebude 
třeba si lidi najímat jako teď. Pro obec pracuje spousta externistů 
za obrovské množství peněz, jejich výsledky jsou ale sporné nebo 
v některých případech spíš žádné.
Sestavit ji ale nebylo lehké. Atmosféra dovnitř obce ze strany 
jejího vedení je taková, že vstoupit na  jinou než na  obecní 
kandidátku znamená upadnout v  nemilost. Ve  všem. A  to si 
spousta lidí rozmyslí. 
4. Jaký volební výsledek byste považoval(a) za  úspěch? A  jaký 
za neúspěch?
Je to prosté, alespoň jednoho, dva z naší kandidátky. Ale hlavně 
najít dostatek hlasů, abychom společně provedli změnu k lepšímu. 
Za neúspěch bych považoval pokračování stávající situace.
5. Jste připraven(a) po Vašem případném zvolení do ZO přijmout 
konkrétní odpovědnost ve  formě přijetí některé funkce (starosta, 
místostarosta, předseda některého výboru – kterého)? 
Každý, kdo je na prvním místě kandidátky, musí být připraven 
přijmout funkci starosty. Kdo vám řekne opak, není hoden, aby 
byl zvolen. 



Mgr. Andrea Bartošová (ODS)
1. S čím jste ve Velimi a Vítězově spokojeni, co se Vám tu líbí? A co 
naopak ne?
Jako sportovci se mi líbí, že se věnuje velká pozornost 
sportovištím. Tím, že se v minulém volebním období podařilo 
dokončit cyklostezku, vznikla mezi Velimí a Vítězovem sportovně 
odpočinková zóna, která je využívána spoustou občanů.
Mezi věci, se kterými jsem nespokojena, patří stav místní 
komunikace od  MŠ na  křižovatku se silnicí 3. třídy, u  které je 
plánovaná, ale zatím nerealizovaná oprava. Určitě by byla lepší 
celková rekonstrukce.
Dále mě trápí stav chodníků, které jsou v  mnohých částech 
zastaralé a  v  některých ulicích úplně chybějící. Je avizovaná 
oprava některých chodníků, která zatím neprobíhá.
Jedním z největších problémů je pro mě neexistence vodovodu 
ve  Vítězově. Známkou ubývající vody je stav Nouzovského 
potoku, který je od jara vyschlý. Je otázkou času, kdy Vítězovští 
nebudou mít ve studních vodu, v čem vyprat, kde se vykoupat…
2. Naplnit volební program nemusí být jednoduché, k  prosazení 
jednotlivých návrhů je potřeba nadpoloviční většina všech 
zastupitelů. Proto otázka – co byste realizoval(a), kdybyste měl(a) 
exkluzivní možnost rozhodnout sám (sama)? (Jednu, dvě věci, akce).

Určitě to souvisí s  tím, s  čím jsem nespokojena. Výstavba 
vodovodu ve Vítězově, oprava a dovybudování chodníků, řešení 
parkování okolo pošty, nádraží, vedle školy aj.
3. Jak těžké (lehké) bylo sestavit vaši kandidátku?
Bylo to stejně náročné jako v  minulých volebních obdobích. 
Nakonec se vždy najde 11 občanů, kterým dění v  obci není 
lhostejné.
4. Jaký volební výsledek byste považoval(a) za  úspěch? A  jaký 
za neúspěch?
Jsem matematik, takže průměrně vychází 2-3 kandidáti z každé 
kadidátky. To považuji za úspěch i pro nás. Celkově bude pro mě 
úspěchem takové zastupitelstvo, které se dokáže vždy domluvit 
na tom, co je priorita, napříč všemi stranami a uskupeními.
5. Jste připraven(a) po Vašem případném zvolení do ZO přijmout 
konkrétní odpovědnost ve  formě přijetí některé funkce (starosta, 
místostarosta, předseda některého výboru – kterého)? 
Tuto otázku bych řešila ve  chvíli, kdy bude aktuální. Výbory, 
ve  kterých bych mohla přispět svou dovedností, jsou školský 
a  kulturní výbor a  finanční výbor, protože se mimo své 
zaměstnání středoškolské učitelky zabývám také vedením 
účetnictví, ekonomikou firem, hospodařením příspěvkových 
organizací a organizováním sportovních akcí.

Slovo starosty
Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych zhodnotil toto volební období. Mohu ho jako 
starosta obce vyhodnotit jako úspěšné. Ve výčtu velmi zdařilých 
projektů bych rád začal výstavbou multifunkční haly ZŠ T. G. 
Masaryka Velim, propojení stávajících budov tubusem, přístavbou 
ZŠ T. G. Masaryka Velim. Dále mi dovolte zmínit výstavbu 
cyklostezky Velim–Vítězov, brownfield Pianka, rekonstrukce 
chodníků, renovace veřejného osvětlení ve Vítězově a v neposlední 
řadě však kompletně předpřipravený projekt výstavby vodojemu 
ve  Velimi a  vodovodu ve  Vítězově. Jistě je před námi spousta 
práce, ale větší kus již máme za  sebou. Jsem moc rád, že jsem 
mohl v této celkově náročné době stát po vašem boku jako Váš 
starosta. Do nového volebního období jsem pro Vás již předjednal 
s  vedením společnosti AEG Energie Kolín zastropování cen 

 
vodného a  stočného po  dobu dvou let. V  našem volebním 
programu do  těchto voleb neslibujeme nesplnitelné, jako to 
dělají jiní. Doba se mění a my na tyto změny pružně reagujeme. 
Vždy jsem se snažil, aby moje práce za mnou byla vidět, a dnes, 
když se ohlédnu, tomu také je. Hospodaření obce je ve vynikající 
kondici, a  to opravdu není málo. Chtěl bych velmi poděkovat 
panu místostarostovi Luďku Kostkovi i  všem zastupitelům, 
kteří mé práci projevovali podporu. V  neposlední řadě bych 
ale velmi rád poděkoval právě Vám, všem občanům Velimi 
a Vítězova, že jste mi dali důvěru, kterou jsem, jak pevně doufám, 
nikterak nezklamal. Nestavme vzdušné zámky, nevěřme všemu, 
co se řekne, žijme v  realitě, buďme jedna Velim a  Vítězov.  
Přijďte k volbám. Josef Seifert, starosta obce
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Čtyři roky se Změnou
Vážení spoluobčané, Velimáci, Vítězováci. Před minulými 
volbami se objevilo nové uskupení „ZMĚNA pro Velim 
a  Vítězov“. Šlo o  partu lidí, jejímž cílem bylo oživit a  přinést 
svěží vítr a  myšlenky do  fungování, řízení a  správy naší obce. 
V posledních volbách se do zastupitelstva díky skoro 30 % hlasů 
dostali naši tři zástupci, Jiří Müller, Jaroslav Nezavdal a Martin 
Štěpánek. Po  počátečním oťukávání jsme mandát vedle snahy 
o prosazení konkrétních věcí využili k získání bližšího náhledu 
do fungování toho, „jak se to v té naší obci vlastně dělá a taky 
jak se to řídí“. Celou dobu jsme se snažili nad rámec OÚ 
zprostředkovat informace o  dění v  obci. Nejlépe to zpětně 
zjistíte, pokud se kouknete na  WWW.ZMENAPROVELIM.
CZ, případně na náš Facebook. Nad podklady a dokumenty při 
pravidelném setkávání před zastupitelstvem jsme strávili stovky 
hodin. I z tohoto důvodu jsme byli připraveni, vždy jsme měli 
řadu dotazů, připomínek a  pozměňovacích návrhů. Troufáme 
si říci, že tím jsme se lišili od většiny ostatních zastupitelů. To 
byla změna. Díky tomu se i  řada věcí včas opravila a změnila, 

což ve výsledku znamenalo úsporu statisíců korun. Avšak tím, 
že má člověk názor nebo se i na něco jen zeptá, stane se obratem 
nepohodlným, stane se komplikací a je zařazen do tzv. nechtěné 
opozice. Tento přístup starosty,  místostarosty a  některých 
dalších zastupitelů nás upřímně velmi překvapil. Na  druhou 
stranu, asi se to dá pochopit, byli jsme noví a  zřejmě se 
na zastupitelstvu poslední dobou nikdo na nic neptal a možná 
se vše nechávalo jen na  vedení zastupitelstva obce. Je nutné 
uvést, že od počátku jsme byli vždy konstruktivní a konkrétní. 
Vždy jsme se snažili prosadit věci, které budou přínosem pro 
většinu Velimáků a Vítězováků, a hlavně vždy naším cílem bylo 
hospodařit efektivně s veřejnými financemi. V mnoha případech 
nám ale chyběla podpora z vedení obce. I z tohoto důvodu jsme 
po volbách usilovali o post místostarosty, což bohužel nevyšlo. 
Mimochodem, mít dva místostarosty bylo vždy za poslední roky 
naprostou samozřejmostí. A  pro správné fungování obce naší 
velikosti je to v podstatě nutnost. Zřejmě strach a obavy starosty, 
místostarosty a zřejmě i dalších zastupitelů rozhodly o tom, že 



jsme byli regulérně přehlasováni. Toto není o lpění na žádných 
funkcích, ale o možnosti cokoli v obci posunout dále. Nakonec 
jsme tedy byli odkázáni na chuť, ochotu a momentální náladu 
vedení obce. Díky tomu se některé naše konkrétní návrhy 
a  připomínky staly nedokončené a  nerealizované. Například 
přestože jsme obnovili starou cestu do Nové Vsi (kterou parta 
dobrovolníků osázela stromy a mnoho z Vás ji při procházkách 
využívá), nemáme dokončenou část přes lesík. Přestože jsme 
tlačili na  revitalizaci okolí zvoničky ve  Vítězově, po  čtyřech 
letech není dokončena. Přestože jsme chtěli více odpočinkových 
míst a odpadkových košů v okolí naší obce, realizovalo se pouze 
jedno u  Vítězovského rybníka (ovšem díky za  něj). Přestože 
jsme se velmi angažovali v  projektu přechodu pro chodce 
u obchodu s potravinami, dokončený projekt nebyl realizován. 
Přestože jsme navrhli nezvyšování poplatků za popelnice, došlo 
ke zdražení. Přestože jsme několikrát apelovali na pokračování 
chodníku přes Vítězov, nestalo se nic… Alespoň jsme dokázali 
rozpohybovat a rozšířit otevírací dobu sběrného dvora, i když ne 
v plnohodnotném režimu, a spoustu dalších jiných věcí. Naopak 
např. máme problémy s  pozemky v  okolí vodojemu, na  které 
jsme upozorňovali mimochodem již před 2,5 lety. A  mnoho 
dalšího. Ano, toto jsou drobné věci, které mohly vzniknout už 
dávno, ale bohužel se tak nestalo. Naše tři hlasy při prosazování 
čehokoli byly v  jedenáctičlenném zastupitelstvu prostě málo. 
Na  druhou stranu je fér přiznat, že v  mnoha věcech jsme 
spatřovali smysl a  souhlasili (např. přístavba školy, dokončení 

cyklostezky, rekultivace areálu Pianky atd.).
Pochopili jsme, že důležitá je projektová připravenost. V tomto 
je třeba pokračovat. Co nás ale překvapilo, bylo kličkování 
ze strany vedení obce. Pokud jsme chtěli do  rozpracovaného 
projektu nahlédnout a  případně jej zkorigovat, setkávalo se to 
bohužel s negativní odezvou a reakcí.
Možná jste slyšeli otřepanou frázi „Nic nedokázali, jen do všeho 
rejpou“. Pak si ale v  tomto duchu odpovězte i  na  otázku: „Co 
dokázali jednotliví ostatní zastupitelé?“ Úloha zastupitelstva 
by měla být v  určování směru obce, proto je tam 11 lidí, tedy 
11 možných názorů a  připomínek. To by naopak mělo být ku 
prospěchu a  posouvat obec dále. Tím, že jsme relativně malá 
obec, tím, že se všichni v podstatě známe, tak se domníváme, že 
by jednání zastupitelstva nemělo být politikařením a hašteřením. 
To, že jsme se na  některých věcech neshodli (např. některé 
části víceprací na přístavbě tělocvičny či demolice Pianky nebo 
jednosměrka u  školky), bylo vždy způsobeno informačním 
šumem ze strany obce. To je třeba změnit. 
Dosavadní čtyři roky lze tedy zhodnotit jako životní školu, 
jako velkou školu ve  fungování obce a  samotném jednání 
zastupitelstva. Díky tomu jsme si jisti, že je stále co měnit 
a zlepšovat. Díky Vašim hlasům budeme pokračovat v započaté 
práci, naslouchat Vám, budeme prosazovat konkrétní návrhy 
a budeme se snažit ovlivnit metody řízení obce. 

Za ZMĚNU pro VELIM A VÍTĚZOV: 
Jiří Müller, Jaroslav Nezavdal, Martin Štěpánek

555VI

Jak to vidí zastupitel: Velim má na víc
Vážení spoluobčané,
pokládám Velim za jedno z nejlepších míst pro život. Její tvář je 
malebná, dlouhá stavení s úzkými štíty do ulice, posazená těsně 
vedle sebe. Dva starobylé kostely, mezi kterými se rozprostírá 
čtvercová náves, založená již v  raném středověku. Polabí pak 
představuje zlatý pruh země České. Se stejným pohnutím tak 
můžete vidět Velim z věže hradu Kumburku u Jičína jako z kopce 
u Nesměně, když z něho od Sázavy sjíždíte do Zásmuk. 
Patřím kromě starosty a  místostarosty k  nejdéle sloužícím 
zastupitelům. Mám tedy jedinečnou příležitost srovnávat. Ty 
tam jsou doby, kdy se dalo prosadit mnoho zásadních i drobných 
věcí. Směr nyní určuje podivná politika dotačních příležitostí 
na  obrovské projekty, občan zůstává poněkud stranou. A  kupí 
se chyby. Z  poslední doby za  obecní prostředky zbouraná zeď 
cizího vlastníka na  katolickém hřbitově, prohlášení vzrostlého 
lesa u  prodejny potravin v  Horním Nouzově za  stavební 
parcely. A zakázky končí stále u stejných lidí. Soutěží se stylem 
komisionálního otevření obálek, již jednou nekomisionálně 
otevřených. Za nedostatky ve zhotovených dílech se dnes nikdo 
nevolá k odpovědnosti a  smluvní pokuty, vzniklé dle smlouvy, 
se nevymáhají, ale odpouštějí. Ústrky, pomluvy, příkopy mezi 
zastupiteli, sprosté nadávky. To podle mne do  politiky, ani té 

 
komunální, nepatří. 
V poslední době potkávám ve Velimi spoustu milých spoluobčanů, 
baví se se mnou a společně hovoříme o změně, o tom, jak obec 
probudit a vnést do ní nový elán. Cítím, že je nás mnoho. 
Mám však o naše snažení obavu. Vždy tu byla dvě uskupení, která 
kandidovala se vzájemnou dohodou se za každou cenu podpořit. 
I  dnes tu máme dvě kandidátky osob připravených za  každou 
cenu hlasovat pro současné vedení. A  to nám šanci na  změnu 
v obci vždy spolehlivě vezme. Proto je třeba se v nadcházejících 
volbách zamyslet nejen nad kandidáty, ale i nad kandidátkami, 
zjistit si, kdo podporuje koho a za koho vlastně kdo kandiduje. 
Pokud chcete skutečnou změnu, je třeba vážit každý svůj hlas. 
Doporučuji pak volit celé kandidátky, které se ke změně otevřeně 
přihlásily.
Chceme Velim bezpečnou, nepomlouvající se, spolupracující, 
chceme obec, ve které se nebudou občané bát vznášet podněty 
a chodit se dívat na zastupitelstvo, chceme obec, ve které nemusí 
lidé ustavičně přemýšlet, kdo je koho kamarád, a podle toho se 
zařizovat. 
Jsme skálopevně přesvědčeni, že Velim má na víc!

Tomáš Těmín, Váš zastupitel 


